



## Краткие сведения об авторах

АВДЕЕВ Александр Григорьевич. Кандидат исторических наук, научный сотрудник Университета Дмитрия Пожарского, доцент исторического факультета Православного Свято-Тихоновского гуманитарного университета, учитель истории школы-интерната «Интеллектуал». Сфера научных интересов: история и археология Древней Руси, специальные исторические дисциплины (ставрография, некрополистика, древнерусская и античная эпиграфика).

E-mail: avdey57@mail.ru

БЛОХИН Владимир Владимирович. Доктор исторических наук, профессор кафедры политических наук Российского университета дружбы народов. Сфера научных интересов: история народничества, общественной мысли, отечественной социологии России второй половины XIX в.

E-mail: dinborukh@mail.ru

ГРАБКО Мария Евгеньевна. Аспирантка исторического факультета Православного Свято-Тихоновского гуманитарного университета. Сфера научных интересов: история и культура России конца XIX – начала XX вв., История Русской Православной Церкви.

E-mail: mariyamirl@yandex.ru

ДОНСКОЙ Глеб Генрихович. Кандидат исторических наук, преподаватель исторического факультета Православного Свято-Тихоновского гуманитарного университета, сотрудник Университета Дмитрия Пожарского. Сфера научных интересов: старорусская эпиграфика, духовная культура Древней Руси.

E-mail: gotleb@bk.ru

ЗАХАРОВ Георгий Евгеньевич. Кандидат исторических наук, доцент кафедры всеобщей истории Православного Свято-Тихоновского гуманитарного универ-

ситета. Сфера научных интересов: история арианского кризиса IV в., история церковных институтов, патристическое богословие, христианизация варварских народов Европы в IV–V вв.

E-mail: g.e.zakharov@gmail.com

ЗУБАТЕНКО Алексей Владимирович. Старший научный сотрудник Ярославского государственного историко-архитектурного и художественного музея-заповедника. Сфера научных интересов: история Ярославского края, источниковедение предметов православного церковного искусства.

E-mail: azubatenko@yandex.ru

КУЗЬМИН Андрей Валентинович. Кандидат исторических наук, ведущий научный сотрудник НИО книги и чтения ФГБУ «Российская государственная библиотека». Сфера научных интересов: история, источники и генеалогия правящей и церковной элиты, военно-служилой знати средневековой Восточной Европы.

E-mail: kuzmin\_av73@mail.ru

МУСТАФИНА Дина Абдулбаровна. Кандидат исторических наук, доцент Казанского (Приволжского) федерального университета, заведующая кафедрой документоведения и архивоведения отделения «Институт истории» Института международных отношений, истории и востоковедения Казанского (Приволжского) федерального университета. Сфера научных интересов: социально-политическая и хозяйственно-экономическая история Волго-Уральского региона второй половины XVI – начала XVIII вв., источниковедение, археография.

E-mail: maktub29@yandex.ru

НАСЕДКИН Егор Николаевич. Кандидат исторических наук, сотрудник Российского государственного архива древних актов, главный научный сотрудник Государственного музея-заповедника «Горки Ленинские». Сфера научных интересов: история России XVIII в., Раннее Новое время, социальная история, микроистория, история государственных институтов, история налогов, историческая география.

E-mail: ennhist@gmail.com

ПАСТУШЕНКО Андрей Александрович. Кандидат исторических наук, старший преподаватель кафедры украиноведения и языковой подготовки иностранных граждан Харьковского национального экономического университета имени Семена Кузнеця. Сфера научных интересов: структуры повседневности английского каперства второй половины XVI в., методика преподавания истории в высшей школе.

E-mail: arvern@yandex.ru

СЕРЖЕНКО Ива Ильинична. Научный сотрудник исторического факультета МГУ им. М. В. Ломоносова. Сфера научных интересов: истории Москвы, коммунальная политика городского самоуправления, жилищный вопрос в Москве на рубеже XIX–XX вв.

E-mail: ivailis@yandex.ru

СНЫТКО Иван Алексеевич. Кандидат исторических наук, старший научный сотрудник Государственной инспекции по охране памятников культуры в Николаевской области (Украина). Сфера научных интересов: археология и история Ольвии и Нижнего Побужья в античную эпоху.

E-mail: maharadze\_v@mail.ru

СОРОЧАН Екатерина Сергеевна. Аспирантка кафедры истории древнего мира и средних веков Харьковского национального университета имени В. Н. Каразина. Сфера научных интересов: социально-экономическая история Византийской империи.

E-mail: esorochan@yandex.ru

СТЕПАНОВ Алексей Сергеевич. Доктор исторических наук, научный сотрудник Университета Дмитрия Пожарского, ведущий научный сотрудник Центра изучения новейшей истории России и политологии Института российской истории РАН. Сфера научных интересов: история советской и зарубежной военной авиации 1930–1940-х гг., начало Второй мировой войны, история отечественных спецслужб (начало 20-х – конец 80-х гг. XX в.), национальные проблемы в СССР и странах Варшавского договора (1945–1990 гг.)

E-mail: alexey-stepanoff@yandex.ru

ФАХРУТДИНОВ Наиль Фаннурович. Старший преподаватель кафедры документоведения и архивоведения Института международных отношений, истории и востоковедения Казанского (Приволжского) федерального университета. Сфера научных интересов: история России новейшего времени, научная интеллигенция, история науки, история советской повседневности.

E-mail: nailfakhrutdin@mail.ru

ФЕОФАНОВ Александр Михайлович. Кандидат исторических наук, доцент кафедры истории России и архивоведения Исторического факультета Православного Свято-Тихоновского гуманитарного университета. Сфера научных интересов: история образования, история понятий, социальная история, просопография.

E-mail: aleksandr-feofanov@yandex.ru



## Short Information about the Authors

AVDEEV Alexander Grigoryevich. PhD in History, research fellow at the University of Dmitry Pozharsky, associate professor of the Department of History St. Tikhon's Orthodox University for the Humanities; history teacher, Intellectual boarding school, Moscow. Research interests: history and archaeology of Ancient Russia, auxiliary historical disciplines: Old Russian and antique epigraphy, studies in staurography and necropoleis.

E-mail: [avdey57@mail.ru](mailto:avdey57@mail.ru)

BLOKHIN Vladimir Vladimirovich. Doctor of History, Professor in the Department of Political Science at the Peoples' Friendship University of Russia. Research interests: history of populism, social thought and Russian sociology of the late 19<sup>th</sup> century.

E-mail: [dinborukh@mail.ru](mailto:dinborukh@mail.ru)

DONSKOY Gleb Genrikhovich. PhD in History, tutor of the Department of History St. Tikhon's Orthodox University for the Humanities, research fellow at the University of Dmitry Pozharsky. Research interests: Old Russian epigraphy, spiritual culture of ancient Russia.

E-mail: [gotleb@bk.ru](mailto:gotleb@bk.ru)

FAKHRUTDINOV Nail Fannurovich. Senior Lecturer in the Department of the Documental and Archival Studies of the Institute of International Relations, History and Oriental Studies at the Kazan Federal University. Research interests: history of Russian modern times, academic intelligence, history of science, history of Soviet everyday life.

E-mail: [nailfakhrutdin@mail.ru](mailto:nailfakhrutdin@mail.ru)

FEOFANOV Alexander Mikhailovich. PhD in History, Associate Professor in the Department of Russian history and Source study in the Faculty of History at the Or-

thodox St Tikhon University. Research interests: history of education, history of terms, social history, prosopography.

E-mail: [aleksandr-feofanov@yandex.ru](mailto:aleksandr-feofanov@yandex.ru)

GRABKO Maria Evgenievna. Postgraduate student in the Faculty of History at the Orthodox St Tikhon University. Research interests: history and culture of Russia in the late 19<sup>th</sup> — early 20<sup>th</sup> centuries, history of the Russian Orthodox Church.

E-mail: [mariyamir1@yandex.ru](mailto:mariyamir1@yandex.ru)

KUZMIN Andrey Valentinovich. PhD in History, Senior Researcher in the Research Department of books and reading of the Federal State Institution «Russian State Library». Research interests: history, data and genealogy of the ruling and church elite and of the serving military nobility of medieval Europe.

E-mail: [kuzmin\\_av73@mail.ru](mailto:kuzmin_av73@mail.ru)

MUSTAFINA Dina Abdulbarovna. PhD in History, Associate Professor at Kazan Federal University, Head of the Department of the Documental and Archival Studies of the Institute of International Relations, History and Oriental Studies of the Kazan Federal University («Institute of History»). Research interests: socio-political and economic history of the Volga-Ural region of the late 16<sup>th</sup> — early 18<sup>th</sup> centuries, source study, archeology.

E-mail: [maktub29@yandex.ru](mailto:maktub29@yandex.ru)

NASEDKIN Egor Nikolaevich. PhD in History, Member of the Russian State Archive of Ancient Acts, Chief Researcher in the State Museum «Lenin Hills». Research interests: history of Russia of the 18<sup>th</sup> century, history of the Early Modern, social history, microhistory, history of the state institutions, tax history, historical geography.

E-mail: [ennhist@gmail.com](mailto:ennhist@gmail.com)

PASTUSHENKO Andrey Alexandrovich. PhD in History, Senior lecturer in the Department of Ukrainian studies and language training of the foreign citizens at the Kharkiv National University of Economics. Research interests: structure of the everyday English privateering of the late 16<sup>th</sup> century, methods of teaching history at the high school.

E-mail: [arvern@yandex.ru](mailto:arvern@yandex.ru)

SERZHENKO Iva Ilinichna. Researcher in the Faculty of History at the Lomonosov Moscow State University. Research interests: history of Moscow, municipal policy of the city government, housing in Moscow at the turn of the 19<sup>th</sup>–20<sup>th</sup> centuries.

E-mail: [ivailis@yandex.ru](mailto:ivailis@yandex.ru)

SNYTKO Ivan Alexeevich. PhD in History, Senior Researcher of the State inspection on protection of monuments of culture in the Mykolayiv region (Ukraine). Research interests: archaeology and history of Olbia and Lower Bug region during an antique era.

E-mail: maharadze\_v@mail.ru

STEPANOV Alexey Sergeevich. Doctor of History, Researcher at the Dmitry Pozharsky University, Leading Researcher in the Center for Study of Contemporary Russian History and Political Science at the Institute of Russian History of the Russian Academy of Science. Research interests: history of Soviet and foreign military aircraft of the 1930–1940, history of the II World War, history of the Russian special services (early 20s – late 80s of the 20<sup>th</sup> cent.), national problems in the USSR and countries of the Warsaw agreement (1945–1990).

E-mail: alexey-stepanoff@yandex.ru

SOROCHAN Ekaterina Sergeevna. Postgraduate student in the Department of Ancient History and Middle Ages at the Kharkiv National University of Economics. Research interests: social and economic history of the Byzantine Empire.

E-mail: esorochan@yandex.ru

ZAKHAROV Georgy Evgenievich. PhD in History, Associate Professor in the Department of Universal History at the Orthodox St Tikhon University. Research interests: history of the Arian crisis of the 4<sup>th</sup> century, history of the church institutions, patristic theology, Christianization of the barbarous European nations in the 4<sup>th</sup>–5<sup>th</sup> centuries.

E-mail: g.e.zakharov@gmail.com

ZUBATENKO Alexey Vladimirovich. Senior Researcher in the Yaroslavl State Historical and Architectural Museum. Research interests: history of the Yaroslavl region, source study of the Orthodox religious art objects.

E-mail: azubatenko@yandex.ru